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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  30 

Datum zasedání:  22. 02. 2017 

Přítomni:  Bernatík (od 13:20), Buryová, Dziadková, Franěk, Chmielová, 
Koštuříková, Kuric, Macura, Šeligová, Škrabal, Verner 

Omluveni:  Brtáňová, Klepková Vodová 

Hosté:   Stavárek 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v prezenční 

a kombinované formě studia pro akademický rok 2017/2018 
3. Informace děkana o hospodaření fakulty v roce 2016 
4. Různé 

 
 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i děkana fakulty a konstatovala, že 
Akademický senát je usnášeníschopný. Poté dr. Koštuříková vyjmenovala jednotlivé body 
programu a požádala o případné návrhy na úpravu. Přítomní členové senátu s navrženým 
programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 
 
Hlasování:  
Pro: 10     Proti: 0   Zdrželi se:  0   
(hlasování proběhlo za nepřítomnosti dr. Bernatíka) 
 
2. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v prezenční a 

kombinované formě studia pro akademický rok 2017/2018 
  
Předsedkyně AS dr. Koštuříková předala slovo děkanovi fakulty, který informoval přítomné 
senátory, že podmínky přijímacího řízení do doktorského studia jsou v podstatě stejné jako v ak. 
roce 2016/2017. Nedochází k žádným velkým změnám, došlo jen k drobným formulačním 
úpravám textu. Nejdůležitější úpravou je to, že podmínky přijímacího řízení nebudou spojeny 
se seznamem literatury určeným pro přijímací zkoušky. Přijímací zkoušky probíhají spíše 
debatou nad zamýšleným tématem dizertační práce.  
 
Dr. Koštuříková požádala senátory o případné dotazy či připomínky. Vzhledem k tomu, že 
žádný ze senátorů nepožádal o slovo, vyzvala přítomné k hlasování.  
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Hlasování:  
Pro: 10     Proti: 0   Zdrželi se:  0   
(hlasování proběhlo za nepřítomnosti dr. Bernatíka) 
 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v prezenční a 

kombinované formě studia pro akademický rok 2017/2018. 
 
 
3. Informace děkana o hospodaření fakulty v roce 2016 
 
Prof. Stavárek představil prezentaci, v níž shrnul výsledky hospodaření fakulty v roce 2016. 
Zhodnotil vývoj nákladů a výnosů ve vzdělávací činnosti, doplňkové činnosti a oblasti kolejí a 
menz. Dále vysvětlil zapojení institucionální podpory na vědecko-výzkumnou činnost do 
hospodaření fakulty. Děkan dále představil vývoj Fondu provozních prostředků a Fondu 
reprodukce investičního majetku. Na závěr shrnul několik klíčových faktorů očekávaného 
vývoje v roce 2017 a oznámil, že v souvislosti s dobrým hospodařením fakulty a stabilizovanou 
finanční situací dojde od března 2017 k plošnému navýšení mezd všech zaměstnanců o 4 %. 
 
Hospodářský výsledek fakulty, který bude vykazován, je ve výši 2 155 mil. Kč. Díky 
stabilizačním procesům, které byly nastartovány, se situace změnila. SU OPF je nejziskovější 
součástí SU. Dále uvedl zásadní informace, které ovlivňují výši čísel:  
 

● SU OPF je ve stabilní finanční situaci a mohla si tak v roce 2016 dovolit jednorázový 
finanční náklad (1,24 mil. Kč), a to odepsání skladových zásob skript, které tady byly 
vytvořeny. 

 
● Intenzivně se využívá institucionální podpory vědy a výzkumu (IP) na sanaci mezd a 

odvodů (ve výši 5,8 mil. Kč). Fakulta by danou částku mohla rozdělit na mimořádné 
odměny, nebo by se všechny peníze mohly použít na krytí běžných mezd. Již několik 
let je využívána kombinace obou možností. Mimořádné odměny jsou vypláceny podle 
RIV bodů, které zaměstnanci fakultě přinesli. Čím více dotyčný napublikoval, tím víc 
je mu  kryta mzda z institucionální podpory.  
 

● Do fondu provozních prostředků bylo převedeno před účetní uzávěrkou 5,6 mil. Kč. 
Celkově je tedy reálný hospodářský výsledek fakulty 2 155 mil. Kč + 5,6 mil. Kč. 
 

● Výnos z pronájmu „polské školy“ (1,31 mil. Kč). Bylo nabídnuto magistrátu, aby si 
vzali budovu bezplatně zpět, bude se o tom jednat na zastupitelstvu v březnu. 
Pravděpodobně město nebude budovu chtít. Byly tedy zahájeny procesy k tomu, 
abychom byli schopni nabídnout budovu formou veřejné dražby. Nájemcům, kteří tam 
jsou, byly rozdány výpovědi. Úřad práce tam bude do května. 
Budova „škola Žižkova“ je úspěšně prodaná. Po rektorátu jsme nárokovali 3 mil. Kč 
jako kompenzaci nákladů vynaložených fakultou na udržování budovy. Tyto prostředky 
nám byly proplaceny z výnosu z prodeje.  
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Dále děkan poskytl informace týkající se fondu provozních prostředků a fondu reprodukce 
investičního majetku.  
 
Prof. Stavárek poté uvedl, že dle rozpisu finančních prostředků pro rok 2017 bude celkový 
meziroční pokles prostředků na SU činit necelý 1 mil. Kč. Schůzka k rozdělení prostředků na 
součásti univerzity se uskutečnila 22. 2. 2017 v dopoledních hodinách. Pro OPF lze očekávat 
částku na přibližně stejné úrovni jako v roce 2016.  
Prostředky na IP jsou pro rok 2017 vypláceny zatím jen ze 75 % (pro OPF 9 398 mil. Kč), 
zbytek peněz by mělo ministerstvo zaslat po opravě výsledků hodnocení vědeckovýzkumných 
výstupů. V roce 2016 činila IP celkem 11 991 mil. Kč.  
SU OPF je bez zapojení IP schopna generovat kladný hospodářský výsledek zhruba 2,5 - 3 mil. 
Kč ročně. 
Od března 2017 bude možno přistoupit k plošnému navýšení mezd všech zaměstnanců o 4 %. 
Celkové náklady tohoto opatření budou činit 2,7 mil. Kč na 10 měsíců roku 2017.  
 
 
Předsedkyně senátu poděkovala děkanovi za prezentaci a vyzvala přítomné k diskusi. 
 
Dr. Buryová upozornila na špatnou lokalitu „polské školy“ a možnost delší doby prodeje. Město 
by si mělo budovu vzít a využít ji pro sociální služby, které má rozmístěny ve městě různě po 
sklepech. Dotázala se, zda rektorát pomůže fakultě s náklady na provoz.  
 
Děkan podotknul, že všechno se dá prodat, záleží na ceně. SU OPF je veřejnou institucí, musí 
tedy proběhnout proces, který zahrnuje zpracování znaleckého posudku, který stanoví cenu 
objektu. Pak se provede veřejná dražba, pokud nebude zájemce, pak se buď uskuteční druhá 
dražba (adekvátně se sníží cena), nebo proběhne výběrové řízení otevřenou obálkovou 
metodou. Chceme, aby se dražba uskutečnila, dokud tam ještě nájemci jsou. Pro 
potencionálního kupce z toho plynou výnosy (střední škola, která tam je, platí nájem). Jednáme 
i se střední školou, zda nechtějí budovu koupit. Tato škola dostává od státu dotaci na provoz, 
ale investice si musí zaplatit z vlastních zdrojů. Po rektorátu budeme znovu požadovat 
kompenzaci za to, že jsme se starali o provoz budovy.   
 
Dr. Bernatík dodal, že na město je už několik let vyvíjen nátlak v souvislosti s budovami. Město 
má však spoustu volných prostor a nemůže si politicky dovolit vzít další budovy.    
 
 
4. Různé 
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 29. 3. 2017 v 13:00 hod. v Malém sále. Bude se 
jednat o rozšířené zasedání, kde bude za účasti členů vedení vyhodnoceno plnění volebního 
programu v polovině funkčního období. 
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Ing. Lucie Bínová  
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 22. 02. 2017 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 
v prezenční a kombinované formě studia pro akademický rok 2017/2018. 
 
 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 


